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P r o t o k ó ł  Nr VII/2024 

obrad VII sesji Rady Miasta Zambrów odbytej w dniu 30 grudnia 2024 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Miasta pokój Nr 214 w godzinach:  

12:00 – 14:50. 

W sesji uczestniczyło 20 radnych (lista obecności dołączona do protokołu)  

Obecni: 

1. Leszek Chodkiewicz 

2. Mariusz Ziemowit Dąbrowski 

3. Dorota Gosk 

4. Ryszard Kaźmierczak 

5. Michał Klimowicz 

6. Piotr Kołomyjski 

7. Zbigniew Korzeniowski 

8. Tomasz Józef Kosek 

9. Kamil Kowalczyk 

10. Katarzyna Kulesza 

11. Zbigniew Kulesza 

12. Barbara Danuta Laszuk 

13. Dariusz Janusz Matynka 

14. Wojciech Mianowski 

15. Agnieszka Ogórkowska 

16. Jacek Olszewski 

17. Henryk Rykaczewski 

18. Dariusz Śledziewski 

19. Zbigniew Jan Średnicki 

20. Andrzej Jan Truchel 

21. Cezary Witkowski 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1) Burmistrz Miasta Zambrów     – p. Kazimierz Dąbrowski 

2) Zastępca Burmistrza Miasta Zambrów   – p. Adam Libuda  

3) Skarbnik Miasta Zambrów     – p. Katarzyna Chilińska   

4) Sekretarz Miasta Zambrów     – p. Jolanta Gronostajska 

5) Radca Prawny        – p. Krzysztof Kapitan   

6) Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego            – p. Barbara Zawistowska 

7) Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej  – p. Danuta Łapińska 

8) Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej   – p. Halina Brulińska 

9) Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich    – p. Rafał Pomazański 

10) Kierownik USC       – p. Anna Stefańska 

11) Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych     

12) Dyrektorzy szkół, przedszkoli oraz żłobka miejskiego 

13) Prezesi spółek miejskich 
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Porządek obrad: 
 

1. Ustalenie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu obrad poprzedniej sesji. 

3. Informacja Burmistrza w zakresie zarządzania Miastem. 

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Zambrów na lata 2025 - 

2030 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2025 - 2030; 

2) uchwalenia budżetu Miasta Zambrów na 2025 r. w tym: 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej przez Burmistrza Miasta; 

b) przedstawienie opinii poszczególnych komisji Rady; 

c) przedstawienie opinii Komisji właściwej do spraw budżetu; 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku  

o projekcie uchwały budżetowej; 

e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 

3) zmian w budżecie Miasta Zambrów na 2024 r.; 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji na prowadzenie prac 

konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków. 

7. Wolne wnioski oraz sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad. 

1. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk przedstawił porządek obrad sesji. 

Następnie zapytał, czy są uwagi do porządku obrad.  

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski zwrócił się z prośbą o dodanie do 

porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku obrad. Dodanie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Leszek Chodkiewicz, Mariusz Ziemowit Dąbrowski, Dorota Gosk, Ryszard Kaźmierczak, 

Michał Klimowicz, Piotr Kołomyjski, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Katarzyna Kulesza, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Wojciech 

Mianowski, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, Henryk Rykaczewski, Dariusz 

Śledziewski, Zbigniew Jan Średnicki, Andrzej Jan Truchel, Cezary Witkowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Janusz Matynka 

 

2. Przyjęcie protokołu obrad poprzedniej sesji. 
 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk zapytał, czy są uwagi do 

protokołu obrad poprzedniej sesji. W związku z brakiem uwag poddał pod głosowanie protokół. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu obrad poprzedniej sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Leszek Chodkiewicz, Mariusz Ziemowit Dąbrowski, Dorota Gosk, Ryszard Kaźmierczak, 

Michał Klimowicz, Piotr Kołomyjski, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Katarzyna Kulesza, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Wojciech 

Mianowski, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, Henryk Rykaczewski, Dariusz 

Śledziewski, Zbigniew Jan Średnicki, Andrzej Jan Truchel, Cezary Witkowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Janusz Matynka 

 

3. Informacja Burmistrza w zakresie zarządzania Miastem. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski uzupełnił powyższą informację.  

Radna p. Barbara Laszuk w nawiązaniu do pkt. 9 przedłożonej informacji, zapytała o powody 

utworzenia stanowiska rzecznika prasowego. Ponadto zwróciła się z pytaniem dlaczego ww. 

stanowisko zostało przypisane do stanowiska Naczelnika Spraw Obywatelskich oraz  

czy w związku z nowymi obowiązkami otrzyma dodatkowe wynagrodzenie.  
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Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski wyjaśnił, że kontakt z mediami nigdy nie 

był jego mocną stroną, dlatego też postanowił powołać Pana Rafała Pomazańskiego na 

stanowisko Rzecznika Prasowego. Następnie przedstawił zakres obowiązków na ww. 

stanowisku. Poinformował, że związku z nowymi obowiązkami zostanie przydzielony dodatek.   

(informację dołączono do protokołu) 

 

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Mariusz Dąbrowski poinformował, że interpelację złożył Radny 

p. Zbigniew Średnicki w sprawie poprawy bezpieczeństwa na skrzyżowaniu ul. Słonecznej  

z ul. Obwodową. Poinformował, że odpowiedź została udzielona. Następnie odczytał udzieloną 

odpowiedź. 

Wiceprzewodniczący Rady p. Zbigniew Średnicki w imieniu mieszkańców podziękował za 

interwencję w powyższej sprawie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Mariusz Dąbrowski poinformował, że interpelację złożył 

również Radny p. Ryszard Kaźmierczak w sprawie wykonania dokumentacji projektowej  

i technicznej dotyczącej budowy ul. Kolejowej. Następnie odczytał udzieloną odpowiedź. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Mariusz Dąbrowski poinformował, że w dniu dzisiejszym 

interpelację złożył Radny p. Michał Klimowicz. Następnie odczytał powyższą interpelację. 

Poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Zambrów na lata 2025 – 2030 wraz  

z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2025 – 2030; 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Miasta Zambrów p. Katarzyna Chilińska. 

Poinformowała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa została przygotowana na lata 2025 – 2030. 

W tym okresie zapanowania została spłata kredytu zaciągniętego w latach 2023 - 2024  

w wysokości 17.630.628,60 zł. Przypomniała, że WPF była szczegółowo omawiana na 

wszystkich komisjach Rady Miasta Zambrów. Następnie przedstawiła zmiany zawarte  

w autopoprawce do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Budżetowa. Następnie zwrócił się z prośbą do 
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Przewodniczącej Komisji Budżetowej p. Doroty Gosk o opinię w sprawie powyższego projektu 

uchwały.  

Przewodnicząca Komisji p. Dorota Gosk poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Rozwoju Gospodarczego. Następnie zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Andrzeja Truchla o opinię w sprawie 

powyższego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji p. Andrzej Truchel poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Następnie 

zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego p. Henryka Rykaczewskiego o opinię w sprawie powyższego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji p. Henryk Rykaczewski poinformował, że Komisja negatywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Kultury i Oświaty. Następnie zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Kultury i Oświaty p. Leszka Chodkiewicza o opinię w sprawie 

powyższego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji p. Leszek Chodkiewicz poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej. Następnie zwrócił się z prośbą 

do Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Dariusza Śledziewskiego  

o opinię w sprawie powyższego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji p. Dariusz Śledziewski poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
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Następnie Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk odczytał Uchwałę  

Nr RIO.II-00311-12/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Białymstoku z dnia 4 grudnia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Zambrów na lata 2025 – 2030 

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2025 – 2030. 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Zambrów na lata 2025 - 2030 wraz  

z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2025 - 2030;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Leszek Chodkiewicz, Mariusz Ziemowit Dąbrowski, Dorota Gosk, Ryszard Kaźmierczak, 

Michał Klimowicz, Piotr Kołomyjski, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Katarzyna Kulesza, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Wojciech 

Mianowski, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, Henryk Rykaczewski, Dariusz 

Śledziewski, Zbigniew Jan Średnicki, Andrzej Jan Truchel, Cezary Witkowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Janusz Matynka 

 

(uchwałę nr 48/VII/2024 dołączono do protokołu) 

 

2) uchwalenia budżetu Miasta Zambrów na 2025 r. w tym: 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że w dniu 21 października 2024 r. rozpoczął prace nad przygotowaniem 

projektu budżetu Miasta Zambrów na 2025 r. Projekt budżetu Miasta został opracowany 

zgodnie z art. 228 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, w związku 

z art. 8 ust. 2 ustawy o finansach publicznych oraz procedurą sporządzania budżetu Miasta, 

uchwaloną uchwałą Rady Miasta Zambrów z dnia 28 września 2010 r. w sprawie trybu prac 

nad projektem uchwały budżetowej. Podstawą do opracowania projektu budżetu były: Strategia 

Rozwoju Miasta na lata 2022 – 2032, planowana kwota dotacji ogólnej na 2025 r., informacja 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego o wysokości przewidywanych kwotach dotacji oraz 

wykonanie budżetu Miasta za trzy kwartały 2024 r. Wskazał, że przygotowanie 

przyszłorocznego budżetu odbywało się w atmosferze niepewności, wynikającej z polityki 

Rządu w stosunku do samorządów. Jednak Rząd i Parlament stanęły na wysokości zadania. 

Została uchwalona nowa ustawa o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. Wysokość 

przelewów będzie uzależniona od dochodów podatników. Poinformował, że Miasto otrzyma 
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kwotę odpowiadającą 7% dochodów podatników PIT i 1,6% w przypadku CIT. Taka 

konstrukcja nowego systemu ma w założeniu uzależnić lokalne budżety od podatkowej polityki 

Państwa. Następnie przedstawił budżet na 2025 r. Budżet Miasta jest praktycznie 

zrównoważony z niewielkim deficytem w wysokości 1.438.821,40 zł. Będzie on lepszy od 

tegorocznego przede wszystkim z uwagi na fakt wypracowania nadwyżki operacyjnej, czego 

w ubiegłych latach nie było (mowa o tym w art. 242 ustawy o finansach publicznych). Reforma 

o dochodach jednostek samorządu terytorialnego wprowadziła możliwość długofalowego 

planowania budżetów na kolejne lata i planowania wydatków inwestycyjnych. W budżecie 

zostały zapisane podwyżki płac dla pracowników Urzędu Miasta Zambrów oraz wszystkich 

jednostek organizacyjnych. Również są zaplanowane środki na podwyżkę płac dla nauczycieli. 

Ponadto zadeklarował w dalszym ciągu utrzymywanie dość wysokiego tempa inwestycyjnego. 

W projekcie budżetu zostały ujęte potrzeby naszych mieszkańców, stowarzyszeń i organizacji 

pożytku publicznego w różnych aspektach życia społecznego, które m. in. dotyczą kultury, 

oświaty, turystyki, sportu i rekreacji. Ponadto zostały zabezpieczone środki na podwyżkę płacy 

minimalnej o 366,00 zł do kwoty 4.666,00 zł. Zostały przeanalizowane i szczegółowo 

omówione wnioski, które złożyli Państwo Radni, jednostki organizacyjne, stowarzyszenia oraz 

mieszkańcy Miasta. Większą część tych wniosków została uwzględniona, pozostałe muszą 

poczekać na kolejne lata budżetowe. Następnie omówił składniki budżetu, a mianowicie: 

dochody budżetu ogółem: 148.902.624,80 zł, w tym dochody bieżące – 128.444.775,07 zł oraz 

dochody majątkowe –  20.457.849,73 zł; wydatki budżetu: 150.341.446,20 zł, w tym wydatki 

bieżące – 121.592.597,65 zł oraz wydatki majątkowe – 28.748.848,55 zł; deficyt wyniesie:  

1.438.821,40 zł; nadwyżka operacyjna wyniesie 6.852.177,42 zł i zostanie przeznaczona na 

wkład własny do planowanych na 2025 r. inwestycji. Wydatki inwestycyjne wyniosą 

28.798.848,55 zł, co stanowi 19% wszystkich wydatków. Burmistrz poinformował, że  

z budżetu Miasta do wszystkich zadań inwestycyjnych zostanie dołożona kwota około 

9.300.000,00 zł. Miasto będzie zmuszone zaciągnąć pożyczkę w wysokości 3.000.000,00 zł na: 

spłatę zaciągniętych kredytów – 1.597.000,00 zł oraz sfinansowanie deficytu 1.403.000,00 zł. 

W budżecie największy koszt stanowi: oświata: 70.654.994,63 zł, z czego szkoły podstawowe 

–  41 884 452,63 zł oraz przedszkola – 20.758.098,00 zł. Pomoc społeczna i rodzina to koszt  

w wysokości 24 249 125,00 zł. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 12.533.664,20 

zł, zaś administracja publiczna– 11.138.384,00 zł. Burmistrz przedstawił również zagrożenia 

dla budżetu, a mianowicie: powiększa się z roku na rok potężna luka oświatowa – dotyczy to 

wszystkich samorządów. Wskazał, że należy skierować pytania do Rządu: 
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- „Czy to w porządku, jeśli władza centralna odgórnie kształtuje wynagrodzenia nauczycieli, 

nie zapewniając w pełni środków na pokrycie tychże wynagrodzeń? 

- Czy właściwe jest, że narzuca się gminom obowiązek finansowania miejsc przedszkolnych, 

przewidując, że dotacja z budżetu centralnego pokryje około 15% kosztów funkcjonowania tych 

placówek? 

- Dlaczego po trzech latach funkcjonowania Programu utworzenie miejsc żłobkowych Maluch+ 

samorządy pozostają z kosztami utrzymania żłobka zupełnie same? 

- Dlaczego koszty urlopu nauczycielskiego dla podratowania zdrowia ponoszą samorządy,  

a nie ZUS?” 

Burmistrz podkreślił, że dotacja na zadania zlecone z administracji rządowej wyniesie 

471.000,00 zł i pokryje tylko w 31,7% kosztów ponoszonych na ich realizację, a z własnego 

budżetu na te zadanie Miasto dołoży 1.015.000,00 zł. Biorąc pod uwagę zbyt wysoką inflację, 

zwiększające się koszty pracy, podwyżki cen prądu – kwoty zapisane w budżecie Miasta na 

2025 ro. na inwestycje i remonty mogą być znacząco wyższe. Wskazał, że trudno przewidzieć 

stan zadłużenia Miasta na koniec 2024 r.. Poinformował, że w projekcie budżetu nie zostały 

zapisane dwie ważne inwestycje, które znajdują się na liście rezerwowej: budowa drogi 

dojazdowej do terenów inwestycyjnych pod Długoborzem oraz budowa ronda przy ulicy 

Ostrowskiej. Wyżej wymienione inwestycje zostały zgłoszone do Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg, którego rozstrzygnięcie odbędzie się w styczniu lub lutym 2025 roku. 

Przypomniał, że w dniach 19 – 25 listopada 2024 roku odbyły się komisje Rady Miasta 

Zambrów, które wyraziły swoje opinie w sprawie projektu budżetu Miasta, a przewodniczący 

poszczególnych komisji przedstawią je Wysokiej Radzie. Ponadto Pan Przewodniczący 

posiada pozytywna opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie 

przedłożonego projektu budżetu Miasta na 2025 r. W dniu 16 grudnia 2024 r. Poinformował, 

że rozpatrzył wnioski, jakie złożyli radni na komisjach Rady Miasta Zambrów i postanowił:  

w dziale 756 – dochody od osób prawnych, fizycznych i od innych jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem - zwiększyć plan dochodów  

w rozdziale 75615 § 0310 o kwotę 40.000,00 zł oraz w rozdziale 75616 § 0310  

o kwotę 30.000,00 zł. W dziale 900 wydatki – gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

zmniejszyć plan wydatków majątkowych w rozdziale 90004 § 6050 w zadaniu dotyczącym 

budowy paneli fotowoltaicznych na budynku przy ul. Piłsudskiego 7 o 50.000,00 zł w związku 

z koniecznością zabezpieczenia  środków na zakup zbioru do Regionalnej Izby Historycznej – 

30.000,00 zł oraz 20.000,00 zł na dofinansowanie działalności klubów sportowych. W dziale 

921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zwiększa się dotację podmiotową dla 



Strona | 9  
 

Miejskiego Ośrodka Kultury w Zambrowie o kwotę 90.000,00 zł do kwoty 4.140.000,00 zł  

z przeznaczeniem na: 30.000,00 zł na zakup regałów do Regionalnej Izby Historycznej, 

30.000,00 zł na zakup eksponatów i wydawnictw do Regionalnej Izby Historycznej, 25.000,00 

zł na zakup strojów dla Miejskiej Młodzieżowej Orkiestry Dętej oraz 5.000,00 zł na bieżącą 

działalność Uniwersytetu III Wieku. W dziale 926 - kultura fizyczna w rozdziale 92605 

zwiększa się dotacje o 10.000,00 zł do kwoty 40.000,00 zł na zadania dotyczące kultury 

fizycznej wśród dzieci i młodzieży oraz dotacje o 20.000,00 zł do kwoty 695.000,00 zł na 

dofinansowanie działalności klubów sportowych. Wskazał, że nie został uwzględniony 

wniosek o obniżenie wynagrodzeń pracowników Urzędu Miasta i jednostek organizacyjnych 

do kwoty 500,00 zł brutto miesięcznie. Jak również nie uwzględniona została propozycja Klubu 

Radnych „Niezależnych” i Klubu Radnych Trzecia Droga, aby podwyżka wynagrodzenia 

wynosiła 700,00 zł brutto. Burmistrz poinformował, że zaproponował podwyższenie 

wynagrodzeń pracowników Urzędu Miasta i jednostek organizacyjnych do kwoty 700,00 zł 

brutto miesięcznie od 01.01.2025 r. oraz od 01.07.2025 roku podwyższenie wynagrodzeń  

o 300,00 zł brutto miesięcznie. Zaoszczędzone środki zostaną przeznaczone na pokrycie długu 

publicznego. Ponadto Burmistrz wskazał że, środki otrzymane z budżetu państwa na 

działalność Klubu Seniora w wysokości 50.000,00 - 60.000,00 zł pomniejszą budżet klubu,  

a środki w wysokości 50.000,00 - 60.000,00 zł zostaną przeznaczone na promocję miasta na 

zakup materiałów reklamowych dla noworodków, które urodzą się w Szpitalu Powiatowym  

w Zambrowie w 2025 r., działania te zostaną przeprowadzone po otrzymaniu decyzji 

Wojewody Podlaskiego w sprawie zwiększenia dotacji na działalność klubów seniora. 

Oświetlenie dróg osiedlowych przy ul. Andersa będzie mogło być realizowane w drugiej 

połowie 2025 r. po otrzymaniu kosztorysu i przeprowadzeniu przetargu. Oświetlenie przejść 

dla pieszych będzie możliwe do zrealizowania z bieżącego utrzymania dróg. W planie 

wydatków na realizację Zambrowskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii zostaną zwiększone środki na prowadzenie 

przez szkoły zajęć popołudniowych po rozliczeniu dochodów i wydatków na realizację 

programu za 2024 r. Projekt budżetu nie zawiera wszystkich pozycji i zagadnień, nad którymi 

będzie pracować Wysoka Rada. Poinformował, że biorąc powyższe pod uwagę, budżet Miasta 

Zambrów na 2025 r. będzie bardzo trudny do realizowania. Będzie wymagał żelaznej 

dyscypliny budżetowej i na pewno będzie wymagał zmian w trakcie roku budżetowego. 

Zwrócił się z prośbą do Radnych o współpracę przy realizacji tego budżetu oraz o jego 

uchwalenie. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Rozwoju Gospodarczego. Następnie zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Andrzeja Truchla o opinię w sprawie 

powyższego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji p. Andrzej Truchel poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Następnie 

zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego p. Henryka Rykaczewskiego o opinię w sprawie powyższego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji p. Henryk Rykaczewski poinformował, że Komisja negatywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Kultury i Oświaty. Następnie zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Kultury i Oświaty p. Leszka Chodkiewicza o opinię w sprawie 

powyższego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji p. Leszek Chodkiewicz poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej. Następnie zwrócił się z prośbą 

do Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Dariusza Śledziewskiego  

o opinię w sprawie powyższego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji p. Dariusz Śledziewski poinformował, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Budżetowa. Następnie zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącej Komisji Budżetowej p. Doroty Gosk o opinię w sprawie powyższego projektu 

uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji p. Dorota Gosk poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk odczytał Uchwałę  

Nr RIO.II-00310-12/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Białymstoku z dnia 4 grudnia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Zambrów na 2025 rok oraz możliwości sfinansowania 

planowanego deficytu. 

 

Radna p. Danuta Laszuk zauważyła, że w autopoprawce do budżetu brak jest informacji, że 

podwyżka płac została podzielona na kwotę 700,00 zł brutto miesięcznie od 01.01.2025 r. oraz 

od 01.07.2025 roku 300,00 zł brutto miesięcznie. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że w budżecie zostały 

zabezpieczone środki na podwyżki płac w dwóch etapach. Jednocześnie przyznał, że brak jest 

takiej informacji w autopoprawce do budżetu. 

 

Radna p. Dorota Gosk zwróciła się z pytaniem w jakim procencie są zabezpieczone potrzeby  

finansowe zgłaszane przez placówki oświatowe.  

 

Skarbnik Miasta Zambrów p. Katarzyna Chilińska poinformowała, że budżet został tak 

skonstruowany, aby zabezpieczone zostały wszystkie potrzeby, jednak rozbieżności mogą 

wystąpić przy wynagrodzeniach. Skarbnik wyjaśniła, że nie da się wszystkiego przewidzieć.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że rząd zaplanował 

podwyżki dla nauczycieli. Jednak w otrzymanej dotacji brak jest środków na ten cel. 

 

Radna p. Dorota Gosk poinformowała, że w budżecie miasta w 2024 przewidziany był deficyt 

w kwocie 13.000.000,00 zł. Radna wskazała, że niestety miasto nie było w stanie spłacić tego 

kredytu w związku powyższym został on przerzucony do kredytu długoterminowego.  

W obecnym roku planowany jest kredyt krótkoterminowy w kwocie 10.000.000,00 zł. Zdaniem 

Radnej dochody są bardzo optymistycznie przyjęte. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że to jest plan, nie da się 

wszystkiego przewidzieć. Zapewnił, że nie będzie na koniec roku długu w wysokości 

17.000.000,00 zł.\ 

 



Strona | 12  
 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że rzeczywiście nie dość precyzyjnie została 

zapisana kwestia wynagrodzeń. Jednak Burmistrz przy omawianiu budżetu miasta dokładnie 

przedstawił podział podwyżek. Ustalenia dotyczące podwyżek były następstwem kilku spotkań 

z przewodniczącymi klubów Rady Miasta Zambrów. Autopoprawka do uchwały została ujęta 

w przedłożonym projekcie budżetu, uwzględnia podwyżkę od stycznia w kwocie 500,00 zł, zaś 

od lipca 300,00 zł. 

 

Radna p. Dorota Gosk wskazała, że „przy obecnym budżecie nie możemy sobie pozwolić na 

taką podwyżkę, 1.000,00 zł jest to 25% minimalnego wynagrodzenia, gminy z okolicy nie dają 

takich dużych podwyżek….” Radna zapytała, czy podwyżką zostali objęci wszyscy pracownicy, 

również ci, którzy mają najniższe wynagrodzenie wyłączając podwyżkę minimalnego 

wynagrodzenia zapewnionego przez rząd.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że niezasadne jest 

porównywanie wynagrodzeń pracowników ościennych samorządów. Wskazał, że 

wynagrodzenia różnie się kształtują. Poinformował, że podwyżki jakie otrzymali pracownicy 

ościennych samorządów w 2024 r. nie otrzymali pracownicy Urzędu Miasta Zambrów. 

Oznajmił, że podwyżki zostały zaplanowane nie pod wpływem emocji, lecz racjonalnie. Dodał, 

że „uparcie trzyma się swojego stanowiska.” Poinformował, że podwyżkę 700,00 zł od stycznia 

oraz 300,00 zł od lipca otrzymają pracownicy Urzędu Miasta Zambrów oraz pracownicy  

i kierownicy jednostek podległych z wyłączeniem pracowników Żłobka Miejskiego oraz 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, ponieważ otrzymują dodatek w wysokości 1.000,00 

zł. Burmistrz wskazał, że dodatki zostaną również wyrównane, żeby nie było różnic. 

Wyrównanie do 466,00 dostaną osoby, które mają minimalne wynagrodzenie.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk ogłosił 10 minutową przerwę.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia budżetu Miasta Zambrów na 2025 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Michał Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Katarzyna Kulesza, 

Zbigniew Kulesza, Wojciech Mianowski, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, Zbigniew 

Jan Średnicki, Andrzej Jan Truchel, Cezary Witkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 
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Leszek Chodkiewicz, Mariusz Ziemowit Dąbrowski, Dorota Gosk, Ryszard Kaźmierczak, Piotr 

Kołomyjski, Kamil Kowalczyk, Barbara Danuta Laszuk, Henryk Rykaczewski, Dariusz 

Śledziewski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Janusz Matynka 

 

                                        (uchwałę nr 49/VII/2024 dołączono do protokołu) 

 

c) zmian w budżecie Miasta Zambrów na 2024 r.; 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Miasta Zambrów p. Katarzyna Chilińska. 

Następnie przedstawiła wprowadzone zmiany do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Budżetowa. Następnie zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącej Komisji Budżetowej p. Doroty Gosk o opinię w sprawie powyższego projektu 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji p. Dorota Gosk poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Miasta Zambrów na 2024 r.;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Leszek Chodkiewicz, Mariusz Ziemowit Dąbrowski, Dorota Gosk, Ryszard Kaźmierczak, 

Michał Klimowicz, Piotr Kołomyjski, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Katarzyna Kulesza, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Wojciech 

Mianowski, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, Henryk Rykaczewski, Dariusz 

Śledziewski, Zbigniew Jan Średnicki, Andrzej Jan Truchel, Cezary Witkowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Janusz Matynka 

 

(uchwałę nr 50/VII/2024 dołączono do protokołu) 

 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji na prowadzenie prac konserwatorskich, 

restauratorskich i robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
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Wprowadzenia do tematu dokonał Zastępca Burmistrza Miasta Zambrów p. Adam Libuda. 

Przypomniał, że Rada Miasta Zambrów w dniu 17 września br. podjęła uchwałę Nr 17/IV/2024 

w sprawie udzielenia dotacji na prowadzenie prac konserwatorskich, restauratorskich i robót 

budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Obecnie został przedłożony 

projekt uchwały zmieniający ww. uchwałę. W ramach inwestycji zostaną wykonane prace 

konserwatorskie oraz restauratorskie we wnętrzu kościoła pw. Trójcy Przenajświętszej łączny 

koszt inwestycji tj. 796.502,20 zł. Wskazał, że planowane było wydatkowanie środków  

w latach 2024 oraz 2025, jednak został zmieniony harmonogram. Wydatkowanie dotacji 

zaplanowano w 2025 r. w wysokości 406.216,12 zł, zaś w 2026 r. w wysokości 390.286,08 zł. 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk poinformował, że projektem 

uchwały zajmowała się Komisja Budżetowa. Następnie zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącej Komisji Budżetowej p. Doroty Gosk o opinię w sprawie powyższego projektu 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji p. Dorota Gosk poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji na prowadzenie prac konserwatorskich, 

restauratorskich i robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Leszek Chodkiewicz, Mariusz Ziemowit Dąbrowski, Dorota Gosk, Ryszard Kaźmierczak, 

Michał Klimowicz, Piotr Kołomyjski, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Katarzyna Kulesza, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Wojciech 

Mianowski, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, Henryk Rykaczewski, Dariusz 

Śledziewski, Zbigniew Jan Średnicki, Andrzej Jan Truchel, Cezary Witkowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Janusz Matynka 

 

(uchwałę nr 51/VII/2024 dołączono do protokołu) 
 

 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
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Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że zgodnie z projektem uchwały deklaracje mogą być przesyłane na formularzu 

elektronicznym za pomocą elektronicznej Platformy Usług Administracji Publicznej ePUAP 

oraz na adres do doręczeń elektronicznych.  

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Leszek Chodkiewicz, Mariusz Ziemowit Dąbrowski, Dorota Gosk, Ryszard Kaźmierczak, 

Michał Klimowicz, Piotr Kołomyjski, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Katarzyna Kulesza, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Wojciech 

Mianowski, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, Henryk Rykaczewski, Dariusz 

Śledziewski, Zbigniew Jan Średnicki, Andrzej Jan Truchel, Cezary Witkowski 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Janusz Matynka 

 

(uchwałę nr 52/VII/2024 dołączono do protokołu) 

7. Wolne wnioski oraz sprawy różne. 

 

Radny p. Dariusz Śledziewski poinformował, że brak jest oświetlenia pod mostem znajdującym 

się na ul. Kościuszki. 

 

Radna p. Dorota Gosk zwróciła się z pytaniem kiedy zostanie otwarte lodowisko. 

Kierownik Pływalni Miejskiej „Delfin” p. Jerzy Przychodzeń odpowiedział, że trwają prace 

nad otwarciem lodowiska. Poinformował, że pogoda nie sprzyja otwarciu lodowiska, ponad to  

wynikły problemy z agregatem. Wskazał, że po usunięciu usterki lodowisko zostanie otwarte.  

 

Radny p. Michał Klimowicz zapytał o budowę budynków czynszowych. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że obecnie opracowywana 

jest decyzja o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu pod blok 40 mieszkaniowy  

z usługami. Budowa kolejnych budynków planowana jest w przyszłych latach, zostaną 

wybudowane cztery budynki z usługami.  

 

Radna p. Barbara Laszuk poinformowała, że wśród działkowców krąży informacja, że będą 

zabierane działki pod Długoborzem w związku z planowaną inwestycją. 
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Zastępca Burmistrza Miasta Zambrów p. Adam Libuda zapewnił, że żadna działka nie zostanie 

zajęta, ani żadne ogrodzenie nie zostanie rozebrane w związku z planowaną budową drogi. 

Rozebrane zostanie jedynie ogrodzenie ogólne działek. Zostanie wybudowany ciąg pieszo – 

rowerowy o szerokości 3 m. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk przedstawił harmonogram pracy 

Rady Miasta Zambrów w styczniu 2025 r. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że otrzymał dwa apele 

dotyczące budowy ronda przy zbiegu ulic: Konopnickiej, Białostockiej oraz Wyszyńskiego. 

Pierwszy apel kierowany od radnych Powiatu Zambrowskiego, zaś drugi ośmiu radnych Rady 

Miasta Zambrów. Burmistrz ustosunkował się do powyższych apeli. Następnie przedstawił 

sytuację związaną z budową ronda. Poinformował, że trudno jest teraz składać deklaracje. 

Zaproponował, aby do tego tematu powrócić w lipcu 2025 r., kiedy będą znane konkretnie 

inwestycje miasta i będzie możliwe faktyczne rozważenie pomocy finansowej dla Powiatu 

Zambrowskiego. 

 

Radna p. Barbara Laszuk powiedziała, że z powyższej wypowiedzi wyczuwa dobrą wolę 

Burmistrza. Wskazała, że ma nadzieje przy dobrej współpracy samorządów rondo powstanie. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów Kamil Kowalczyk poinformował, że o budowę ronda 

postulują mieszkańcy miasta. Wskazał, że zostanie przygotowany projekt uchwały w tej 

sprawie. 

Radny p. Andrzej Truchel wskazał na potrzebę wybudowania ronda na ul. Mazowieckiej, 

poruszył również problem zatłoczonych ulic w mieście. Wskazał, że budowa ronda na 

skrzyżowaniu ul. Białostockiej, Konopnickiej oraz Wyszyńskiego nie powinna być inwestycją 

pierwszorzędną. Radny oznajmił, że „ja nie mówię, że to rondo jest niepotrzebne, ale są inne 

miejsca w Zambrowie, które powinny być brane pod uwagę.” 

 

Radny p. Michał Klimowicz zwrócił się z pytaniem, czy ościenne gminy będą percypowały  

w kosztach budowy ronda. Zdaniem Radnego zasadne jest, aby Starostwo Powiatowe  

w Zambrowie z wróciło się też i do gmin o wsparcie finansowe. 

 

Radny p. Zbigniew Korzeniowski zwrócił się z pytaniem, czy Zarząd Powiatu bądź 

Przewodnicząca Zarządu Powiatu zwracali się z prośbą o wsparcie tej inwestycji, czy były 

jakiekolwiek rozmowy w tym temacie. Zapytał, czy z inicjatywą wystąpili tylko radni Rady 
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Miasta Zambrów. Radny wskazał, że to powiat powinien zdeklarować się, czy będzie aplikował  

z wnioskiem o dofinansowanie inwestycji oraz czy zostaną zabezpieczone środki na ten cel. 

Podkreślił, ze zainteresowana strona powinna wykazać inicjatywę i zwrócić się z prośbą  

o dofinansowanie. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że odbyło się jedno 

spotkanie z władzami Starostwa Powiatowego. Na powyższym spotkaniu Wicestarosta zwrócił 

się z pytaniem, czy miasto dofinansuje budowa ronda przy ul. Wyszyńskiego. Na co Burmistrz 

odpowiedział, że na dzień dzisiejszy jest to niemożliwe, ponieważ nie wiadomo co będzie dalej 

z budżetem miasta. Burmistrz zapewnił, że więcej rozmów na ten temat nie było. Wskazał, że 

powinna być inicjatywa ze strony zainteresowanej.   

 

W tym temacie wywiązała się dyskusja. 

 

8. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad sesji Przewodniczący Rady 

Miasta Zambrów p. Kamil Kowalczyk podziękował wszystkim za przybycie i udział  

w obradach, następnie zamknął VII sesję Rady Miasta Zambrów. 

Na tym obrady VII sesji zostały zakończone. 

Przewodniczący  

Rady Miasta Zambrów 

Kamil Kowalczyk 

Przygotował(a): Karolina Kulesza 

 

Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 


